
1

Protokół nr 5/19
z posiedzenia

Komisji Edukacji, Kultury i Sportu
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle
w dniu 23 kwietnia 2019 r.

Ad 1.
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.

Otwarcia posiedzenia (godz. 16.00), stwierdzenia prawomocności obrad i powitania członków
komisji dokonał przewodniczący komisji Andrzej Kopacki. Przewodniczący stwierdził, że
zostało osiągnięte kworum oraz, że obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle są prawomocne. W chwili stwierdzania prawomocności obrad, na sali
przebywało 6 radnych (lista obecności radnych w załączeniu do protokołu). W trakcie komisji
doszli pozostali radni. Obrady rozpoczęto 23 kwietnia 2019 o godz. 16:00, a zakończono
o godz. 17:39 tego samego dnia. Obrady miały miejsce w sali Urzędu Miasta (pok. 229).

W posiedzeniu wzięło udział 8 członków. Obecność członków komisji – wg załączonej listy
obecności.

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:
1. Wojciech Jagiełło - zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych

i społeczno-gospodarczych;
2. Zbigniew Romanowicz - sekretarz miasta, kierownik Wydziału Organizacyjnego;
3. Michał Kuś - podinspektor Wydziału Organizacyjnego ds. współpracy gminy

z organizacjami pozarządowymi;
4. Kamil Nowak - Prezes Fundacji Wiedzieć Więcej.

Ad 2.
Przyjęcie porządku obrad.

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 4 z dnia 22 lutego 2019 r.
4. Informacja z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok
2018.

5. Wniosek Stowarzyszenia ,,Zawsze Dziecko” o realizację w ramach inicjatywy lokalnej
zadania publicznego, obejmującego organizację konferencji pn. ,,Słodko-gorzki świat
osób niepełnosprawnych - jak rozmawiać”.

6. Wizyta w Muzeum Ziemi Kozielskiej (ocena postępu prac budowlanych na Wzgórzu
Zamkowym) oraz ul. Filtrowa (wieża ciśnień).

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
8. Zakończenie obrad.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że wpłynęła  inicjatywa
uchwałodawcza: Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o stanie prac nad inicjatywą
uchwałodawczą w sprawie nadania kozielskiemu parkowi imienia prof. Władysława
Bartoszewskiego. Poinformował też, że proponuje przesunąć na kolejny miesiąc wizytę na
Wzgórzu Zamkowym, gdzie trwają prace rewitalizacyjne, ze względu na to, że kierownik
budowy przebywa na urlopie.

Poddał pod głosowanie porządek obrad uzupełniony o ww. inicjatywę uchwałodawczą.
Głosowano w sprawie
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Przyjęcie uzupełnionego porządku obrad o punkt dot. inicjatywy uchwałodawczej
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-
Bogocz
BRAK GŁOSU (3)
Hanna Białas, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

porządek obrad po zmianach przedstawia się następująco:

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu nr 4 z dnia 22 lutego 2019 r.
4. Informacja z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami

pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok
2018.

5. Wniosek Stowarzyszenia ,,Zawsze Dziecko” o realizację w ramach inicjatywy lokalnej
zadania publicznego obejmującego organizację konferencji pn. ,,Słodko-gorzki świat osób
niepełnosprawnych - jak rozmawiać”.

6. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o stanie prac nad inicjatywą uchwałodawczą
w sprawie nadania parkowi kozielskiemu imienia prof. Władysława Bartoszewskiego.

7. Wizyta w Muzeum Ziemi Kozielskiej (ocena postępu prac budowlanych na Wzgórzu
Zamkowym) oraz ul. Filtrowa (wieża ciśnień).

8. Sprawy bieżące i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

Ad 3.
Przyjęcie protokołu nr 4 z dnia 19 marca 2019 r.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że protokół nr 4 został wysłany
wszystkim członkom komisji na pocztę elektroniczną oraz został zamieszczony na portalu
eSesja. Nikt nie wniósł uwag do tego materiału. Zapytał, czy obecnie ktoś zgłasza jakieś
zastrzeżenia do projektu protokołu nr 4/19. Wobec ich braku, poddał pod głosowanie protokół
nr 4 z dnia 19 marca 2019 r.
Głosowano w sprawie:

Przyjęcie protokołu nr 4 z dnia 19 marca 2019 r.
Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 3, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
ZA (5)
Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-
Bogocz
BRAK GŁOSU (3)
Hanna Białas, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Komisja jednogłośnie przyjęła protokół nr 4/19 z dnia 19 marca 2019 r. (5 głosów ,,za”)

Ad 4.
Informacja z realizacji Programu współpracy Gminy Kędzierzyn-Koźle z organizacjami
pozarządowymi oraz podmiotami działającymi w zakresie pożytku publicznego za rok
2018. (informacja pisemna stanowi załącznik do nin. protokołu).
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Michał Kuś - podinspektor Wydziału Organizacyjnego ds. współpracy gminy z organizacjami
pozarządowymi w nawiązaniu do pisemnej informacji wprowadził w temacie.

Wojciech Jagiełło - zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że w gminie działają 52 organizacje pozarządowe,
które gmina wspiera finansowo. Wysokość gminnych środków przeznaczonych w ramach
umów zawartych na realizację ww. Programu w 2018 roku przekroczyła 2 mln zł.
Organizacje pozarządowe są wspierane przez UM oraz jego pracowników na każdym etapie,
od momentu złożenia wniosku, aż do momentu realizacji zadania.

Grażyna Filipowicz poinformowała, że działa w organizacji pozarządowej - Stowarzyszeniu
Kresowian. Radna wskazała potrzebę zwiększenia środków na realizację zadań tego
stowarzyszenia. Przypomniała, że w tym roku przypada 30-lecie działalności Stowarzyszenia
Kresowian.

Wojciech Jagiełło poinformował, że Stowarzyszenie Kresowian co roku otrzymuje środki
wystarczające na realizację zadań. W tym roku stosowna umowa została już podpisana.

Hanna Białas również poinformowała, że działa w organizacji pozarządowej. Podziękowała
za pomoc pracownikom wydziału KST w wypełnianiu dokumentów oraz za pomoc na
każdym etapie realizacji zadań.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podziękował za przygotowanie szczegółowych
materiałów. Poinformował, że komisja zapoznała się i przyjęła ww. informację.

Ad 5.
Wniosek Stowarzyszenia ,,Zawsze Dziecko” o realizację w ramach inicjatywy lokalnej
zadania publicznego obejmującego organizację konferencji pn. ,,Słodko-gorzki świat osób
niepełnosprawnych - jak rozmawiać”. (wniosek pisemny o syg Or. 152.2.2019 stanowi
załącznik do nin. protokołu).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki otworzył dyskusję w sprawie.

Katarzyna Dysarz zapytała o szczegóły dotyczące konferencji.

Wojciech Jagiełło - zastępca prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych
i społeczno-gospodarczych poinformował, że konferencja dotyczy osób niepełnosprawnych.
Temat warsztatów ,,Jak zrozumieć dziecko”, skierowany jest głównie do rodziców. Prezydent
miasta zaproponowała wsparcie konferencji organizowanej w ramach inicjatywy lokalnej w
kwocie 2300 zł na opłacenie cyklu wykładów merytorycznych. Starostwo Powiatowe
przeznacza 700 zł na organizację konferencji. Całkowity koszt został oszacowany na 11 200
zł. Konferencja odbędzie się w Zespole Szkół Specjalnych.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że jako dyrektor placówki wielokrotnie zapraszany był
na tę konferencję. Stowarzyszenie oraz szkoła specjalna wkładają w organizację konferencji
wiele pracy. W konferencji uczestniczy bardzo duża grupa rodziców. W zeszłym roku sala
gimnastyczna była wypełniona.
Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie ww. wniosek:
Głosowano w sprawie:
Wniosek Stowarzyszenia ,,Zawsze Dziecko” o realizację w ramach inicjatywy lokalnej
zadania publicznego obejmującego organizację konferencji pn. ,,Słodko-gorzki świat osób
niepełnosprawnych - jak rozmawiać”.
Wyniki głosowania
ZA: 8, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0
Wyniki imienne:
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ZA (8)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Grażyna Filipowicz , Andrzej Kopacki , Jacek Król,
Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że komisja jednogłośnie
pozytywnie (8 głosów ,,za") poparła wniosek Stowarzyszenia ,,Zawsze Dziecko” w sprawie
realizacji zadania publicznego, obejmującego organizację konferencji pn. ,,Słodko-gorzki
świat osób niepełnosprawnych - jak rozmawiać”.

Ad 6.
Informacja Przewodniczącego Rady Miasta o stanie prac nad inicjatywą uchwałodawczą
w sprawie nadania parkowi kozielskiemu imienia prof. Władysława Bartoszewskiego.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poprosił o wprowadzenie sekretarza miasta
Zbigniewa Romanowicza.

Sekretarz miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że w związku ze zmianą w roku 2018
przepisów ustawy o samorządzie gminnym, w którym wprowadzono pojęcie obywatelskiej
inicjatywy uchwałodawczej, mimo, że Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle w styczniu uchwaliła
stosowną uchwałę proceduralną, to zgodnie z zapisami ustawy wskazane są zapisy i rygory,
których przestrzeganie wymusiło na prezydencie miasta oraz pośrednio na przewodniczącym
Rady Miasta pewne działania, aby sprostać ustawowym wymaganiom. Przedstawiony projekt
uchwały jest przygotowany nieprofesjonalnie, ale sama inicjatywa jest cenna. Również Rada
Miasta posiada kompetencje do nadawania nazw skwerom. Przepis ustawy art. 23 nakazuje,
że przedmiot inicjatywy uchwałodawczej musi stanowić przedmiot najbliższej Sesji Rady
Miasta, po dniu złożenia projektu inicjatywy. Dlatego przewodniczący Rady Miasta na
wniosek prezydent miasta przedstawia komisji informację o stanie prac nad inicjatywą
uchwałodawczą, zgodnie z wymogami ustawy. Również ww. inicjatywa została skierowana
przez prezydent miasta  do okolicznych rad osiedli, celem pozyskania stanowiska. Czekamy
na opinie, które wynikają z dobrej praktyki, choć nie są obligatoryjne. Projekt zostanie
przygotowany, jeśli inicjatorzy nie wycofają wniosku lub nie zmienią jej kierunku.

Michał Nowak poinformował, że zamierza nadać inny kierunek ww. inicjatywie. Były już
prowadzone rozmowy z inicjatorką oraz przewodniczącym Rady Miasta. Ustalono, że
proponowana nazwa powinna pozostać i obejmować planty miejskie, ale tylko ich część.
W porozumieniu z inicjatorką, zaproponowano nadanie nazwy Władysława Bartoszewskiego
(bez przedrostka profesor) skwerowi gminnemu znajdującemu się w Koźlu przy
ul. Krasińskiego.

Po konsultacji z inicjatorką, radny zaproponował wniosek nad uchwałą: w sprawie nadania
nazwy skwerowi na osiedlu Zachód o podstawie prawnej:

,,Na podstawie art. 18 ust. 1 w zw. z art. 6 ustawy z dnia 8 marca 1990 r.
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2019 r. poz. 506) Rada Miasta uchwala, co następuje:
§ 1. Skwerowi na osiedlu Zachód, obejmującemu wskazaną na załączniku do niniejszej
uchwały działkę nr 1912/6, stanowiącą własność Gminy Kędzierzyn-Koźle, nadaje się
nazwę Władysława Bartoszewskiego.
§ 2. Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle.
§ 3 . Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia”.

Radny Michał Nowak zadał pytanie formalne, czy w tym momencie wskazane byłoby
złożenie kolejnego wniosku o negatywne zaopiniowanie złożonej wcześniej inicjatywy
uchwałodawczej.
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Sekretarz Miasta Zbigniew Romanowicz wyjaśnił, że wskazane byłoby złożenie wniosku
o takiej treści, z uwagi na dużą ilość podpisów pod inicjatywą. Inaczej byłoby w przypadku
inicjatywy złożonej przez radnych. Wskazał też drugą propozycję, w myśl której społeczny
komitet inicjatywy obywatelskiej, musiałby wycofać swoją propozycję oraz projekt uchwały.

Ireneusz Wiśniewski poinformował, że w związku z zebraniem dużej ilości podpisów
mieszkańców pod tą inicjatywą, złożenie wniosku o negatywne zaopiniowanie jest jedyną
dopuszczalną formą prawną.

Michał Nowak zgłosił wniosek w sprawie:
Michał Nowak proponuje negatywne zaopiniowanie złożonej inicjatywy obywatelskiej ww.
inicjatywy uchwałodawczej.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał wniosek pod głosowanie.

Wyniki głosowania
ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (6)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Katarzyna Kukolka-Bogocz, Michał
Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1)
Jacek Król
BRAK GŁOSU (1)
Grażyna Filipowicz

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poddał pod głosowanie kolejny wniosek.

Głosowano wniosek Michała Nowaka w sprawie:
nadania nazwy imienia Władysława Bartoszewskiego skwerowi na działce 1912/16
znajdującej się na osiedlu Zachód koło Przedszkola Publicznego nr 21, prosząc jednocześnie
prezydenta miasta o pomoc w przygotowaniu projektu uchwały.

Wyniki głosowania
ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0

Wyniki imienne:
ZA (5)
Hanna Białas, Katarzyna Dysarz, Andrzej Kopacki , Michał Nowak, Ireneusz Wiśniewski
WSTRZYMUJĘ SIĘ (3)
Grażyna Filipowicz , Jacek Król, Katarzyna Kukolka-Bogocz

Ad 7.
Wizyta w Muzeum Ziemi Kozielskiej (ocena postępu prac budowlanych na Wzgórzu
Zamkowym) oraz ul. Filtrowa (wieża ciśnień).

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki poinformował, że proponuje przesunąć na kolejny
miesiąc wizytę na Wzgórzu Zamkowym, gdzie trwają prace rewitalizacyjne, ze względu na
to, że kierownik budowy przebywa na urlopie. Korzystając z okazji, zapytał zastępcę
prezydenta miasta Kędzierzyn-Koźle ds. oświatowych i społeczno-gospodarczych Wojciecha
Jagiełło o zaawansowanie prac.

Wojciech Jagiełło poinformował, że prace postępują zgodnie z planem. W połowie czerwca
powinno nastąpić otwarcie muzeum. Ponadto muzeum wykonało bardzo ciężką pracę
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w zakresie archiwizacji zbiorów. Wydział SPR pozyskał dużą kwotę środków zewnętrznych
z przeznaczeniem na rewitalizację. Na tym etapie budowy, widać już spory potencjał
przyszłego muzeum.

Ireneusz Wiśniewski przypomniał członkom komisji o przedłożonym w przeszłości przez
prezydenta miasta projekcie uchwały w sprawie przejęcia przez gminę wieży ciśnień, który
uzyskał poparcie komisji, lecz nie uzyskał poparcia w czasie sesji Rady Miasta. Radny
przypadkiem dowiedział się o projekcie wartym ok. 200 tys. zł, który można by było
pozyskać, jeżeli wieża ciśnień należałaby do gminy. Poinformował, że powróci do tego
tematu.

Komisja przesunęła wizytę w Muzeum Ziemi Kozielskiej na kolejny miesiąc (na dzień
21 maja - godz. 16:00).

Ad 8.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.

Jacek Król poruszył temat trwającego strajku nauczycieli na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle.
Zapytał o liczbę strajkujących szkół oraz liczbę strajkujących nauczycieli. Ponadto zapytał,
które przedszkola zakończyły strajk i na czym polega strajk rotacyjny.

Wojciech Jagiełło poinformował, że wszystkie szkoły na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle
prowadzą strajk.  Poinformował również, że w 6 przedszkolach na 19 istniejących trwa akcja
strajkowa o różnych formach. Tylko trzy przedszkola nie strajkują. W szkołach część
nauczycieli nie strajkuje, wobec czego opieka nad dziećmi jest zapewniona. Jednostki gminne
wypełniły zobowiązanie i były otwarte dla dzieci, ale nie było dużej frekwencji ok. 20 dzieci
w ciągu dnia. W dniu 23 kwietnia część przedszkoli zawiesiło strajk lub prowadzi strajk
rotacyjny. Poinformował, że zespoły egzaminacyjne odpowiedzialne za egzaminy były
powołane zgodne z literą prawa i uczniowie zostali przeegzaminowani. Wyjaśnił, że za czas
strajku, nauczyciele nie otrzymają wynagrodzenia.

Katarzyna Dysarz zapytała, czy odbyło się spotkanie pracowników administracji
z przedstawicielami gminy, gdyż ta grupa nie strajkuje, a również w ich przypadku sytuacja
jest trudna. Uważa, że zmiany powinny nastąpić, poczynając od analizy regulaminu
wynagrodzeń.

Wojciech Jagiełło poinformował, że takie spotkanie odbyło się. Przeprowadzono rozmowy
z liczną grupą, liczącą ok. 150 osób. W trakcie spotkania nie padły konkretne obietnice
podwyżek, gdyż na razie na ten cel nie ma środków finansowych. Wojciech Jagiełło wyjaśnił
też, że postulaty wyartykułowane przez strajkujących, obejmują wszystkich pracowników
oświaty, a nie tylko nauczycieli.

Hanna Białas dodała, że pracownicy obsługi domagają się sprawiedliwych wypłat i są to jak
najbardziej słuszne postulaty.

Co do wypłaty wynagrodzeń za czas strajku, to Wojciech Jagiełło poinformował, iż zapisy
ustawy jasno określają te zasady. Wypłaty należą się nauczycielom za pracę.
W innym przypadku dyrektor jednostki naruszyłby dyscyplinę finansów publicznych.
Wiązałoby się to z poważnymi konsekwencjami.

Jacek Król zapytał o środki z wynagrodzeń, które pozostają w szkole do dyspozycji dyrektora,
a mianowicie, czy te środki mogą zostać przeznaczone np. na nagrody dla nauczycieli.
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Wojciech Jagiełło poinformował, że nie mogą być przeznaczone na nic innego. Środki
powinny zostać przeznaczone jedynie na wynagrodzenia za pracę. Udzielił szczegółowych
wyjaśnień w tym zakresie.

Jacek Król dopytał o radykalizację środowiska nauczycielskiego, a mianowicie tej części,
która uczestniczy w akcji protestacyjnej, wobec osób niestrajkujących. Dodał, że wśród
nauczycieli następuje duża racjonalizacja postaw.

Ireneusz Wiśniewski wyjaśnił, że nauczyciele mają swoją mądrość. Następuje racjonalizacja
poglądów. Mimo odmiennych postaw, będą musieli dalej ze sobą współpracować.

Jacek Król nawiązał też do przeprowadzonych egzaminów gimnazjalnych i wśród
ośmioklasistów. Zapytał w ilu szkołach, dyrektorzy wspierali się osobami z zewnątrz
z wykształceniem pedagogicznym lub nauczycielami z zewnętrz w przypadku zespołu
egzaminacyjnego oraz zespołów nadzorujących.

Szczegółowych wyjaśnień w tym temacie udzielił zastępca Prezydenta Miasta Wojciech
Jagiełło. Poinformował, że dyrektor przeprowadzający egzamin był przewodniczącym
zespołu egzaminacyjnego, działał na podstawie określonych przepisów, a minister właściwym
rozporządzeniem ustalił tryb egzaminów. Dodał, że zespoły egzaminacyjne odpowiedzialne
za egzaminy były powołane zgodnie z literą prawa i zgodnie z zapisami rozporządzenia.
Zostały spisane protokoły końcowe. Jeżeli osoba zdająca egzamin ma wrażenie, że nastąpiło
naruszenie przepisów, to ma prawo żądać wyjaśnień.

Przewodniczący komisji Andrzej Kopacki podsumował dyskusję. Wyraził nadzieję, że spór
zakończy się jak najszybciej, obie strony dojdą do porozumienia, a placówki oświatowe
wznowią działalność.

Przewodniczący Andrzej Kopacki zaproponował kolejny termin komisji na 21 maja o godz.
16:00. Posiedzenie rozpocznie się od wizyty w Muzeum Ziemi Kozielskiej. Kontynuacja
obrad nastąpi po powrocie do sali UM.

Ad 9.
Zakończenie obrad.

Przewodniczący Andrzej Kopacki podziękował za aktywne uczestnictwo w posiedzeniu
i o godz. 17:39 zamknął obrady Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta
Kędzierzyn-Koźle.

Protokołowała
A. Dworaczek


